



Referat møte 1/2026 - styret for BIBSYS-konsortiet		
Møte	Møte nr. 1/2026	
Dato	04.02.2026	
Tid	Kl. 09.00-11.00	
Sted	Digitalt	
Til stede	Randi H. Iversby (leder)	Johan A.S. Jørgensen
	Sølvi Karlsen	Endre Aas
	Kjersti Rustad	Gro Heidi Råmunddal
	Hilde Kjerland	Marion Mühlburger
Forfall		
Fra Sikt	Asbjørn Risan	Anita Ellerås (referent)

Sak	Tema	Sakstype
BIB2026/01	Konstituering av møtet	V-sak
	Ingen merknader til innkalling fra styret. Referat fra møte 5/2025 ble godkjent. Sak til eventuelt: endring av dato for 4. styremøte.	
BIB 2026/02	Status fra produktområdet	O-sak
	Asbjørn Risan orienterte. Kontrakt: - Avtalen med Clarivate ble signert 18. desember 2025. Endringer i konsortiet: - To nye institusjoner i 2026; Equinor og Ansgar høyskole. Equinor blir migrert i februar og Ansgar forventes å være ferdig migrert til semesteroppstart høst 2026. - Justisdepartementet legger ned sitt bibliotek og går ut av konsortiet fra 1.1. 2027 Primo VE: - Alle institusjoner (med unntak av Nasjonalbiblioteket) er nå over til Primo VE, og systemet fungerer som forventet. - Nasjonalbiblioteket har spesielle behov og følges opp i eget spor og forventes på VE i løpet av februar - Økt trykk på brukerstøtte som følge av overgangen (ikke alle har testet eller fulgt forberedelsene/anbefalingene i like stor grad og enkelte ting oppstår som følge av overgangen man ikke kunne forutse) Primo Research Assistant (PRA): - Sikt har laget logikk for en mellomside, det gjenstår en gjennomgang i faggruppen for utarbeidelse av	



	informasjonstekst. Institusjonene må selv diskutere og beslutte om de skal ta PRA i bruk. Infoside om KI er under utarbeidelse, vil testes av faggruppene. BIBSYS-konferansen 2026: • Over 300 påmeldte deltagere og 20 utstillere pr d.d. Library Open Workflow: • Tjenesten er aktivert for UiB og UiO, som besluttet i sak 36/2025. Sikt og NB jobber sammen for å utnytte den institusjonelle lisensen. Sikt har gjennomført oppstartsmøte med alle tre institusjonene. Brukerimport: • Én institusjon har tatt i bruk ny løsning og det fungerer som tenkt. Ny pilot-institusjon planlegges satt i drift snarlig. Det jobbes parallelt med filopplastning av brukerdata for de som ikke bruker FS eller ikke kan/vil bruke API. RDA: • RDA skal innføres i Norge og vi skal etter hvert over til entitetsbasert katalogisering. NB er ansvarlig for innføringen, og Sikt er ansvarlig for at systemene understøtter katalogiseringspraksis i Norge. Det er kontraktsfestet at biblioteksystemet skal støtte RDA innen utløpet av 2027. På grunn av ulike avhengigheter og at mye fortsatt ikke er avklart så er det mulighet for at denne fristen ikke kan holdes. Kommentarer/innspill fra styret: Styret stiller spørsmål ved at fristen for å støtte RDA muligens ikke kan overholdes, spesielt med tanke på at kontrakten nylig er underskrevet. - Sikt: årsakene til mulig forsinkelse ligger både hos Clarivate og Sikt/konsortiet, da det er mye som må avklares og defineres. Noe skyldes også at det gikk et stykke tid fra valget av leverandør til signert kontrakt. Clarivate har vært åpne om dette. Arbeidet er godt i gang og det er startet et utviklingsløp for å realisere målet innen utgangen av 2027. Vedtak: <i>Styret tar generell status fra produktområdet til orientering.</i>	
BIB 2026/03	Årsregnskap 2025	O-sak
	Asbjørn Risan orienterte. Inntekter: som følge av underforbruk i 2024 ble medlemskontingenten for 2025 redusert med 1,5 mill. utover de planlagte 3,65 mill., i tråd med tidligere vedtak. For 2025 er	



	inntektene ca. 224.000 kr høyere enn budsjettet og i tråd med det som tidligere er rapportert gjennom 2025. Kostnader: underforbruk på 261.000 i forhold til budsjett. Inntekter og kostnader er omtrent som forventet. Totalt sett er resultatet for 2025 et underforbruk på 491.000, noe som innebærer at konsortiets virksomhetskapital ikke reduseres like mye som forventet. Dette muliggjør at nedtrekket av virksomhetskapitalen kan fordeles over lengre tid. Vedtak: <i>Styret tar årsregnskapet for 2025 til orientering.</i>	
BIB 2026/04	BIBSYS-konferansen	V-sak
	Asbjørn Risan orienterte. Oppfølging av sak 14/2025. BIBSYS-konferansen har lang tradisjon og er en viktig arena for faglig påfyll. Sikt ønsker større forutsigbarhet i forhold til hvor ofte konferansen skal arrangeres, og foreslo å definere BIBSYS-konferansen som en årlig konferanse med unntak av de årene VIRAK-konferansen skal arrangeres. Kommentarer/innspill fra styret: • Styret er enige i at BIBSYS-konferansen er en viktig faglig møteplass, og at fokus må være på at dette er en systemkonferanse. • Det er besluttet at VIRAK skal arrangeres annethvert år, så det fremstår som litt merkelig å definere BIBSYS-konferansen som en årlig konferanse unntatt de årene VIRAK arrangeres. Det ble også kommentert at det finnes andre konferanser og at det da ikke er hensiktsmessig å navngi VIRAK i vedtaket. • Styret foreslår et vedtak om fysisk BIBSYS-konferansen annethvert år, og utfordrer Sikt på å vurdere digital konferanse de årene det ikke gjennomføres fysisk konferanse. • Ettersom VIRAK-konferansen ikke arrangeres neste år, blir det BIBSYS-konferanse i 2027, deretter annethvert år med fysisk konferanse. • I tilfeller der det blir avvik i frekvensen på VIRAK-konferansen kan det vurderes om man skal arrangere en ekstra BIBSYS-konferanse det året. Vedtak: <i>Styret vedtar at BIBSYS-konferansen arrangeres som fysisk konferanse i 2027, og deretter annethvert år. Styret ber Sikt</i>	



	<i>vurdere om det kan arrangeres en digital konferanse de årene det ikke arrangeres fysisk konferanse.</i>	
BIB 2026/05	Endringer i databehandleravtale	
	Asbjørn Risan orienterte. Det er behov for å gjøre endringer i databehandleravtalen på grunn av ny kontrakt, justering på underleverandører og administrative korrigeringer. De enkelte endringene ble gjennomgått og godkjent. Det ble også diskutert at det fortsatt var enkelte referanser til Uninett i tjenestebeskrivelsene for Alma og Oria, samt referanser til BIM i tjenestebeskrivelsen for brukerhåndtering. BIM er en tjeneste som er avviklet/endret og referansen bør fjernes fra beskrivelsen. Styret godkjente følgende endringer utover det som var beskrevet i saksfremlegget • Referanse til Uninett AS fjernes fra beskrivelsen av Feide under «Tjenestens integrasjoner» i tjenestebeskrivelsen for Alma og Oria • Referanse til BIM fjernes fra tjenestebeskrivelsen for brukerhåndtering Alle endringene i saksfremlegget ble godkjent og endringene, inkludert de som ble vedtatt i møtet, blir ført inn i endringsprotokollen. Konsortiet vil bli varslet i tråd med gjeldende rutine via de oppgitte kontaktpunktene. Kommentarer/innspill fra styret: • Det kom spørsmål om hva som er gjeldende rutine for videre oppdatering og varsling av slike endringer. Det er ønskelig at bibliotekledere blir varslet om at behandlingsansvarlige har fått oppdatert versjon av databehandleravtale. - Sikt: Gjeldende rutine er at informasjon om vedtaket og endringsprotokollene sendes til de kontaktpunktene som er definert i de enkelte databehandleravtalene. Sikt vil også sørge for at biblioteklederne blir varslet. Vedtak: <i>Styret aksepterer og godkjenner endringene i databehandleravtalen med tilhørende vedlegg og endringene vil bli ført inn i endringsprotokollen.</i>	



	Eventuelt	
	Det er flere møtekonflikter med møte #4 18. november. Det ble derfor besluttet å flytte møtet. Møtedato for styremøte 4/2026 endres fra 18. november til 12. november.	